

THE INTERNATIONALIZATION OF INTERNATIONAL INFORMATION SYSTEMS
AND THE DEPENDENCY OF THE THIRD WORLD NATIONS

Fatima Houda

The Internationalization of International Informations Systems and the Dependency of the Third World Nations deals with (1) the problems caused by the changes occurring in industrialized nations who are progressing toward a new type of society, production structure and value systems: The Information Society, and (2) the effects this new type of society will have on the peripheral nations of the Third World, from the point of view of transfer of hardware/software via international information systems.

What is information? What will be its role in the production process (information industry)? What are the scientific and technical information policies of the industrialized nations? The "information explosion" ... myth or reality? The construction of data banks or information as a commodity. The reason behind international information systems and the integration of Third World countries. These are the questions which my research will try to answer.

L'INTERNATIONALISATION DES SYSTEMES INTERNATIONAUX D'INFORMATION
ET LA DEPENDANCE DES PAYS DU TIERS-MONDE

Fatima Houda

L'internationalisation des Systèmes internationaux d'information et la dépendance des pays du Tiers-Monde traite de la problématique 1) des transformations qui s'opèrent dans les sociétés industrialisées en mutation vers un nouveau type de société, de structure de production et de systèmes de valeurs: la Société informative, et 2) les implications que ce nouveau modèle de société a sur les sociétés périphériques du Tiers-Monde au niveau du transfert du hardware/software via les Systèmes internationaux d'information.

Qu'est-ce que l'information? Quel est son rôle dans le procès de production (industrie de l'information)? Quelles sont les politiques D'I.S.T. des pays industrialisés? L'"explosion de l'information" Un Mythe ou une réalité? La construction des banques de données, ou l'information-marchandise. Le Pourquoi des Systèmes internationaux d'information et l'intégration des pays du Tiers-Monde. Voilà autant de questions auxquelles tentent de répondre cette recherche.